
Protokół nr 24/22 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych, Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 

20 września 2022 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury i 

Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej rozpoczęto o godz. 

10:00 a zakończono o godz. 11:05. Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu 

Gminy.  

Na posiedzeniu obecnych było 3 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego (lista 

obecności Zał. Nr 1, nieobecny Mariusz Konarzewski), 3 członków Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Społecznych (lista obecności Zał. Nr 1, nieobecny Janusz Milewski),  2 członków Komisji Rewizyjnej 

(lista obecności Zał. Nr 1, nieobecni członkowie Krzysztof Wasiulewski), 3 członków Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji (lista obecności Zał. Nr 1), Wójt Gminy Sylwester Jaworowski, Skarbnik Gminy 

– Gabriela Mioduszewska. 

Ad. 1)   

Otwarcia wspólnego posiedzenia Komisji  dokonała Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Jolanta 

Konopka, która przedstawiła porządek posiedzenia komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z dziewiętnastego posiedzenia Komisji z dnia 28 czerwca 2022 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2022-2029  

    b/ zmian w budżecie gminy, 

    c/  ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga, pedagoga 

specjalnego, psychologa, logopedy, terapeuty pedagogicznego i doradcy zawodowego zatrudnionych 

w szkole, dla której organem prowadzącym jest Gmina Kołaki Kościelne, 

    d/ określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kołaki Kościelne na rok szkolny   

         2022/2023, 

    e/ zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii dróg gminnych publicznych. 

5.  Sprawy różne. 

6.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty poprosiła o uwagi do porządku posiedzenia.  

Wójt Gminy poprosił o wprowadzenie do porządku posiedzenia projektu uchwały w sprawie trybu i 

zasad postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania spółkom wodnym 

działającym na terenie Gminy Kołaki Kościelne oraz sprawozdania za rok 2021 z wykonania uchwały 

Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania, zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. 

Członkowie poszczególnych komisji nie zgłosili innych uwag, więc Przewodnicząca KO  poprosiła o 

przyjęcie  poniższego porządku posiedzenia przez poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy 



- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po wprowadzonych zmianach został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Na posiedzenie komisji przybył członek Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wasiulewski. 

Ad. 3) 
Protokoły z dziewiętnastego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i Komisji Skarg i 

Wniosków oraz z dwudziestego drugiego posiedzenia Komisji Rewizyjnej zostały przyjęte  

jednogłośnie przez poszczególne komisje. 

Ad. 4a i 4b)  

W tym punkcie wyjaśnień dotyczących zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki 

Kościelne na lata 2022 – 2029 oraz zmian w budżecie gminy udzieliła Skarbnik Gminy Gabriela 

Mioduszewska. Budżet jest dopasowany do zmian na dzień 22 września. Ponadto wprowadzone są 

nowe inwestycje i musimy mieć zabezpieczenie. Wprowadzony jest wodociąg Zanie i środki z 

Polskiego Ładu na kwotę 4 370 000 zł i przebudowa SUW Szczodruchy – środki z PROW na 

4 500 000 zł. To jest w 2023 roku. W WPF wprowadzone są dwa nowe przedsięwzięcia, które obejmą 

lata 22-23 i to jest budowa wodociągu Zanie-Leśnica i przebudowa SUW Szczodruchy wraz z 

wodociągiem. To jest w załączniku inwestycyjnym. Tyle odnośnie WPF.  

Natomiast w budżecie to głównie są przeniesienia w paragrafach, na których pozostanie lub nowe 

dochody np. na utrzymanie SUW Zanie Leśnica, gdyż będziemy otrzymywali większe kwoty od 

wodociągów z Wysokiego Mazowieckiego dlatego, że drastycznie nam wzrosły nam koszty za energię 

elektryczną z tych dwóch SUW-ów, z Kołak też wzrosły od 29 do 33 tys. średnio za energię 

elektryczną. Automatycznie zwiększy to nam refundację tej kwoty. 14 400 to zwrot za szkody z 

polisy, 18 tys. to dotacja na zakup sprzętu ratowniczo-gaśniczego i mamy zwiększenie subwencji 

oświatowej na 33 491 zł na zatrudnienie w szkole nowych etatów pedagogów i psychologów od 1 

września. Zwiększyłam o 130 tys. odsetki od lokaty, dlatego, że musimy ulokować środki, które 

mamy, żeby nie leżały na koncie i nie procentowały a my się borykamy z utrzymaniem bieżących 

wydatków. 2 360 zł to środki na fundusz świadczeń, 7 800 zł to odszkodowanie za uszkodzoną 

instalację solarną. O tyle zwiększyły się dochody -223 251 zł. Ukazało się nowe rozporządzenie 

dotyczące klasyfikacji budżetowej dotyczące środków na utrzymanie obywateli Ukrainy. To jest po 

stronie dochodów i wydatków, zgodnie z tym rozporządzeniem. Odnośnie wydatków to jak mówiłam, 

starałam się poprzenosić tam, gdzie będzie nam brakowało. Jak to będzie, jak te ceny do końca roku 

będą galopowały, czy to się zatrzyma czy nie, nie jestem w stanie określić. Jest tak ciężko w tej chwili 

cokolwiek zaplanować, bo nie mamy na nie wpływu, na zewnętrzne koszty. Zmniejszyły się też kwoty 

na dotację dla Edukatora dlatego, że zmniejszyła się ilość dzieci. W tej chwili jest 22 dzieci – 12 w 

szkole i 10 w przedszkolu, w tym jest 3 dzieci Ukraińskich. 

Milewski Ryszard – czy na budowę drogi w Saniach konieczne było ujęcie tych 75 tys.? 

Skarbnik Gminy 45 jest tam zmniejszone, bo nie będzie tam tego wydatku, przeniesione na inne 

inwestycje Zostaje 28 510 zł, bo tylko taki wydatek w tym roku będzie. Nie zatrzymujemy środków w 

planie, gdzie wiadomo, że nie będą wykorzystywane. W złączniku inwestycyjnym środki 

poprzenoszone są na inne inwestycje. 

Wójt Gminy – koszty, które będziemy musieli ponieść na tą inwestycję, będą zamieszczone w 

budżecie. 

Na tym zakończono dyskusję. Członkowie komisji nie wnieśli innych uwag, więc poszczególne 

komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały w sprawie  zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2022 – 2029 poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2022 – 2029 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2022 – 2029 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2022 – 2029 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2022 – 2029 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Następnie poszczególne komisje wyraziły swoje opinie przez głosowanie nad zmianami w 

budżecie gminy: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 2 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Ad. 4c)  

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć pedagoga, pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, terapeuty pedagogicznego i doradcy 

zawodowego zatrudnionych w szkole, dla której organem prowadzącym jest Gmina Kołaki Kościelne 

omówił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że stanowisko pedagoga specjalnego zostało wprowadzone zmianami 

w Karcie Nauczyciela. Rada Gminy zobowiązana jest do wprowadzenia takiego stanowiska uchwałą i 

określenia ilości godzin. Wprowadzamy to stanowisko i określamy godziny tygodniowo na 22 



godziny. Do tej uchwały trzeba było zasięgnąć opinii związków zawodowych, mamy pozytywną 

opinię do tego projektu uchwały. 

Członkowie komisji nie wnieśli innych uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie 

uchwały w sprawie  ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga, 

pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, terapeuty pedagogicznego i doradcy zawodowego 

zatrudnionych w szkole, dla której organem prowadzącym jest Gmina Kołaki Kościelne poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga, pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, 

terapeuty pedagogicznego i doradcy zawodowego zatrudnionych w szkole, dla której organem 

prowadzącym jest Gmina Kołaki Kościelne został  przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga, pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, 

terapeuty pedagogicznego i doradcy zawodowego zatrudnionych w szkole, dla której organem 

prowadzącym jest Gmina Kołaki Kościelne został  przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga, pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, 

terapeuty pedagogicznego i doradcy zawodowego zatrudnionych w szkole, dla której organem 

prowadzącym jest Gmina Kołaki Kościelne został  przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagoga, pedagoga specjalnego, psychologa, logopedy, 

terapeuty pedagogicznego i doradcy zawodowego zatrudnionych w szkole, dla której organem 

prowadzącym jest Gmina Kołaki Kościelne został  przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Ad. 4d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kołaki 

Kościelne na rok szkolny 2022/2023 omówiła inspektor UG Hanna Dąbrowska. Wyjaśniła, że średnia 

cena paliwa, która była przyjęta w czerwcu nie wyszła adekwatna do teraźniejszych cen i proponuje 

się przyjąć nowe stawki, dla których średnią cenę ustalono z miesięcy sierpień, lipiec czerwiec. 

Wynoszą one 7,85 zł z litr benzyna i 7,75 zł za litr olej napędowy. 

Członkowie komisji nie mieli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kołaki Kościelne na rok szkolny 

2022/2023 poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Kołaki Kościelne na rok szkolny 2022/2023 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 

7). 



Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w Gminie Kołaki Kościelne na rok szkolny 2022/2023 został przyjęty  jednogłośnie 

(Zał. Nr 7). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Kołaki Kościelne na rok szkolny 2022/2023 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 

7). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Kołaki Kościelne na rok szkolny 2022/2023 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 

7). 

Ad. 4e) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii dróg gminnych 

publicznych przedstawił Wójt Gminy Sylwester Jaworowski. Wyjaśnił, że jesteśmy na etapie 

przejmowania drogi serwisowej w ciągu drogi krajowej, która biegnie wzdłuż terenów inwestycyjnych 

od strony Kołak. Tą drogę, którą chcemy zaliczyć do dróg publicznych jest to waśnie kontynuacja 

drogi serwisowej. Jest to niezbędne, żeby Powiat z ramienia Skarbu Państwa mógł wygasić trwały 

zarząd dla Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych. Ostatni etap, który musimy spełnić, żeby móc 

przejąć tą drogę, a tą drogę musimy przejąć, aby kontynuować nasze działania związane z planem 

zagospodarowania przestrzennego i terenami inwestycyjnymi, ponieważ mamy już dofinansowanie i 

mamy już projekt na budowę w tym miejscu wodociągu. Dostaliśmy promesę w kwocie 4,3 mln na 

przebudowę stacji uzdatniania wody wraz z budową wodociągu od Zań przez pola, drogą krajową aż 

do terenów inwestycyjnych do ronda, jak wyjeżdża się z Kołak. To jest niezbędne, żeby uzbroić tereny 

inwestycyjne. Na to mamy już zapewnione środki. Powinniśmy zaliczyć tą drogę do dróg publicznych, 

żeby móc przejąć serwisową. Obecna sytuacja wstrzymuje nam wszelkie prace, projekt już jest, 

możemy ogłaszać przetargi, ale nic nie możemy zrobić ze względu na to, że nie mamy możliwości na 

tej drodze czegokolwiek robienia. Uzyskanie zgody na wejście na pas drogowy od Generalnej 

Dyrekcji wiąże się z dodatkowymi opłatami. Jeżeli ktoś by chciał zainwestować, to jest problem ze 

zjazdami na terenie inwestycyjnym. 

Członkowie komisji nie mieli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały 

w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii dróg gminnych publicznych poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do 

kategorii dróg gminnych publicznych został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej 

do kategorii dróg gminnych publicznych został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 



- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do 

kategorii dróg gminnych publicznych został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do 

kategorii dróg gminnych publicznych został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Ad. 4f) 

W tym punkcie Projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu postępowania w sprawie 

udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania spółkom wodnym działającym na terenie Gminy Kołaki 

Kościelne omówił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że poprzednią uchwałę uchyliła Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Białymstoku dlatego, że uchwała nie zawierała w treści terminu naboru wniosków. 

Zostało to poprawione, są określone terminy do kiedy można składać taki wniosek i jaki termin ma 

Gmina na rozpatrzenie tego wniosku. Po uchwaleniu tej uchwały będzie można realizować dotację. 

Członkowie komisji nie mieli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały 

w sprawie określenia zasad i trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania 

spółkom wodnym działającym na terenie Gminy Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu 

postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania spółkom wodnym działającym na 

terenie Gminy Kołaki Kościelne został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu 

postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania spółkom wodnym działającym na 

terenie Gminy Kołaki Kościelne został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu 

postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania spółkom wodnym działającym na 

terenie Gminy Kołaki Kościelne został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu 

postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania spółkom wodnym działającym na 

terenie Gminy Kołaki Kościelne został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Ad. 5) 

W tym punkcie sprawozdania za rok 2021 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki 

Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, zamiany i 

obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 

trzy lata lub na czas nieoznaczony omówił Wójt Gminy Sylwester Jaworowski (Zał. Nr 10). 

 

 



Ad. 6) 

W sprawach różnych Wójt Gminy poinformował, że 30 czerwca zostało zakończone zadanie pn. 

„Odbiór, transport oraz odzysk lub unieszkodliwienie folii rolniczej. Odebranych zostało łącznie 

155,38 ton odpadów rolniczych. Koszt zadania wyniósł 80 548, 99 zł brutto. 

W dniu wczorajszym otworzyliśmy przetarg na zadanie przebudowa ul. Arc. R. Jałbrzykowskiego 

oraz  ul. Krzywej w m. Kołaki Kościelne, przebudowa ul. Podleśnej oraz odcinka ul. Arc. R. 

Jałbrzykowskiego w m. Kołaki Kościelne przebudowa i rozbudowa wodociągu w tych miejscach. 

Kolejne zadanie to przebudowa drogi gminnej Kołaki Kościelne – Gunie Ostrów. Sytuacja wygląda 

następująco: zadanie dotyczące ul. Jałbrzykowskiego, Podleśnej i Krzywej – jedna oferta wpłynęła na 

kwotę 2 323 mln. Gmina miała na to zaplanowane 2 600 mln, czyli zmieściliśmy się w swoich 

możliwościach. Jeżeli pogoda pozwoli, to te ulice do końca roku będą wybudowane. Jeżeli pogoda 

nam nie pozwoli, to przedłużymy termin. Niestety takie terminy nam wypadły. 

Natomiast zadanie droga Gunie Ostrów, na to przeznaczone jest 1 mln zł, wpłynęły dwie oferty prawie 

identyczne na kwotę 1,5 mln. Ten przetarg musimy unieważnić, ponieważ z tych, co przed chwilą 

przedstawiłem przetargów mamy jakieś oszczędności. Po podpisaniu umowy na te inwestycje w 

Kołakach napiszemy wniosek do Wojewody o przesunięcie tych środków na zadanie Gunie Ostrów i 

jak najszybciej w tym roku ogłaszamy kolejny przetarg. Tu też jest już pozwolenie na budowę, jest 

projekt. Kwestia tylko ogłoszenia ponownego przetargu i przesunięcia środków, które 

zaoszczędziliśmy na poprzednich przetargach. 

Podpisałem umowę na przebudowę dróg i wodociągu w Saniach. Jest to kwota ok. 3,5 mln zł. Zakłada 

ta inwestycja przebudowę wszystkich dróg w całej miejscowości Sanie łącznie z wodociągami. 

Obecnie wykonawca podjął czynności z projektowaniem, ma uzyskać pozwolenie na budowę. Myślę, 

że pod koniec następnego roku te zadanie zostanie zakończone. 

Podlaski Urząd Wojewódzki zaakceptował nam dokumentację rozliczeniową na zadania 

dofinansowania z Funduszu Dróg na drogę Gosie i drogę Rębiszewo. Cała ta procedura od złożenia 

wniosku poprzez wszystkie dokumentacje przetargowe, poprzez rozliczenie trwa długo. 

Członek KO Wiesława Klimaszewska zapytała o dokończenie drogi na Otolach. 

Wójt – wniosek złożony był do Polskiego Ładu. Ten wniosek nie przeszedł. Będziemy starać o inne 

środki. 

Gmina Kołaki Kościelne realizuje obecnie projekt grantowy na instalacje fotowoltaiczne na terenie 

gminy Kołaki Kościelne. Projekt zakłada montaż 50 szt. instalacji fotowoltaicznych. Na chwilę 

obecną zostało zamontowane oraz odebrane 49 szt. 

W ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, w miesiącu sierpniu został złożony wniosek o 

dofinansowanie zadania: ”Przebudowa Stacji Uzdatniania Wody Szczodruchy razem z budową 

wodociągu”.  Wstępny szacunek budowy to ok. 4 mln zł. 

Planujemy podobną przebudowę w Zaniach i planujemy podłączenie Stacji Uzdatniania w 

Szczodruchach ze SUW w Kołakach. Nie złożyliśmy wniosku w tej chwili wniosku na remont SUW 

w Kołakach, gdyż po rozbiciu na dwie kwoty nie wykonalibyśmy pełnego remontu. Dlatego 

postanowiliśmy Wybrać Szczodruchy, gdyż obsługuje więcej gospodarstw, jako główny remont, 

przyłączyć stacje Kołaki, aby w przyszłości móc się wspomagać beż żadnego przestoju w dostawie 

wody. Oczywiście w przyszłych latach będziemy się starać o przebudowę SUW w Kołakach. Nie 

widomo jaki będzie efekt, ale na razie wniosek jest złożony. 

Dostaliśmy dofinansowanie na Ochotnicze Straże Pożarne w kwocie 18 tys. z Urzędu 

Marszałkowskiego. Z Prezesami wszystkich jednostek postanowiliśmy, że zostanie to przekazane do 

Kołak Kościelnych, ponieważ wymaga remontu sprzęt do ratownictwa drogowego. Remont będzie 

polegał na wymianie wszystkich węży hydraulicznych, które mają żywotność 10 lat. Jest to kwota 14 

tys. 

Droga Czarnowo Dąb – Wróble – dostaliśmy promesę na kwotę ok. 4,5 mln. W tej chwili 

przygotowujemy program funkcjonalno-użytkowy, na podstawie którego w tym roku zostanie 

ogłoszony przetarg na tej zasadzie, jak w Saniach drogi, czyli wykonawca będzie projektował i 

budował. Też to będzie etap dwuletni. 

Budynek szkoły w Zaniach, który jest remontowany docelowo ma służyć, jako wiejski  dom kultury. 

Kolejnym etapem będzie ubieganie się o środki, żeby wyposażyć ten budynek. 

Kolejny temat to szkoła w Szczodruchach. Naszych uczniów w szkole podstawowej w Szczodruchach 

uczy się czworo, w przedszkolu uczy się czworo. Ogółem jest 22 osoby. W styczniu wypowiedziałem 



umowy użyczenia tego budynku Edukatorowi z nakazem opuszczenia budynku do końca sierpnia. 

Edukator nie dostosował się do tego, dalej prowadzą działalność. My będziemy wysyłać im noty, za 

bezpodstawne użytkowanie tego budynku. Ostatnio były jakieś rozmowy, do których doszło trzy 

tygodnie przed rozpoczęciem roku, gdzie mieli bardzo dużo czasu, żeby o czymkolwiek rozmawiać. 

W mojej opinii było to działanie celowe, żeby nas postawić pod ścianą. Nam się przypisuje, że 

chcemy zamknąć szkołę w Szczodruchach. Szkoła została już zamknięta bardzo dawno temu. Tą 

szkołę przejął Edukator i teraz jest przepychanka na argumenty prawne. Jak to się skończy nie wiem. 

Dzieci jest tam coraz mniej. Sporo dzieci przepisało się do nas do Kołak. Uważam, że jest tu miejsce, 

to dlaczego mamy utrzymywać dzieci z innych gmin. W klasach jest po jednej i dwie osoby, drugiej 

klasy nie ma, czwartej klasy nie ma. Uczy się też dziecko z Ukrainy, które ma orzeczenie o 

niepełnosprawności i jest to 70 tys. plus 25% do tego. 

Skarbnik Gminy – jest to niepotrzebne, bo nasza szkoła przyjmie te dzieci bez dodatkowych kosztów. 

Wójt – znacie już tę sprawę i szybko się nie zakończy. Będziemy stali na swoim stanowisku, ja nie 

odpuszczam. Zobaczymy, jak to się skończy. 

Ze względu na drastyczne podwyżki cen energii elektrycznej, już w tej chwili nie wiemy, jak spiąć 

budżet. 

Skarbnik Gminy – drastycznie wzrosły nam wydatki bieżące a dochody nie wzrosły nam. 

Wójt – i tutaj musimy się pokłonić oświetleniu drogowemu. Niektóre gminy wyłączają wcale, niektóre 

co drugą lampę. Tutaj robi nam takie rozeznanie firma, która obsługuje w zakresie remontów 

oświetlenie uliczne i jest kilka propozycji. Propozycja, żeby wyłączyć co drugą lampę. Ponadto 

założyć ograniczniki, które po godzinie, np. 10 będą przyciemniały, zmniejszały zużycie energii 

pozostałych lamp, a po godz. 12 będziemy te lampy wyłączali. Musimy podjąć drastyczne działania. 

Członek KO Wiesława Klimaszewska – zwróciła się z prośbą o założenie trzech lamp, że względu na 

bezpieczeństwo. 

Członek KR Wasiulewski Krzysztof – poruszył sprawę remontu drogi z Kołak do Wiśniewa i można 

by było wykorzystać sytuację, bo mamy przewodniczącego Rady Powiatu i radnego powiatowego i 

może złożyć wniosek odnośnie remontu tej drogi. Może zaprosić Przewodniczącego Rady Powiatu i 

radnego na sesję. Mamy okazję. 

Wójt – na przełomie październik – listopad będzie ogłoszony przetarg przez Powiat na remont drogi 

powiatowej od Kołak przez Szczodruchy. To będzie na zasadzie remontu. 

Innych spraw nie zgłaszano i nie poruszano. 

Ad. 7) 

Przewodniczący poszczególnych komisji zamknęli posiedzenia swoich komisji. 
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